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PROTOKÓŁ Nr 19 

 XIX sesji Rady Miejskiej Ciechocinka 

(prowadzonej w trybie zdalnym) 

z dnia 17 kwietnia 2020 r. 

 

 

Ad. 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
- p. Przewodniczący - Otwieram obrady XIX sesji Rady Miejskiej Ciechocinka kadencji 

2018-2023. Zanim przejdę do kolejnych punktów sesji, odczytam listę obecności radnych.  

Bardzo proszę o potwierdzenie obecności.  

Wszyscy radni (poza nieobecnym r. T. Dziarskim) kolejno potwierdzili swoje uczestnictwo  

w sesji w trybie zdalnym (w systemie telekonferencji). W pomieszczeniu, z którego sesję 

prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej, obecny był r. K. Lipiński oraz p. Burmistrz  

L. Dzierżewicz, p. Skarbnik M. Szwajkowska, inspektor ds. obsługi Rady Miejskiej  

K. Turkiewicz. 

Przewodniczący stwierdził, że w sesji bierze udział 13 radnych. Nieobecny usprawiedliwiony 

radny Tomasz Dziarski. 

 

Ad. 2. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o zasadach prowadzenia sesji  

w trybie zdalnym.  

- p. Przewodniczący - Pozwolicie Państwo, że przeczytam informację o zasadach 

prowadzenia sesji w trybie zdalnym.  

„W związku z zarządzeniem obradowania na sesji w dniu 17 kwietnia 2020 r. w trybie 

zdalnym ustalam następujące zasady zdalnego trybu obradowania Rady Miejskiej 

Ciechocinka w związku ze stanem epidemii. 

1. Sesja jest prowadzona przy użyciu urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie 

imiennego wykazu głosowań (system informatyczny „eSesja”) oraz telefonu służącego do 

łączenia się przez radnych z ustalonym przez przewodniczącego numerem w celu zabrania 

głosu w dyskusji. 

2. Dopuszcza się udział radnych w obradach w trybie: 

1) zdalnym, który należy rozumieć, jako udział radnego w obradach w dowolnym miejscu 

poza salą obrad, zapewniającym techniczne możliwości podłączenia do sieci www, a także 

gwarantującym niezakłócony udział radnego w całych obradach, w szczególności w 

warunkach uniemożliwiających jakiekolwiek ingerencje osób trzecich w używane urządzenie 

umożliwiające sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań (system informatyczny 

„eSesja”). 

2) fizycznej obecności na sali obrad pod warunkiem zapewnienia przestrzegania 

przepisów prawa dotyczących zabezpieczeń i zachowania odległości pomiędzy osobami.  

3. Przewodniczący prowadzi sesję obecny fizycznie na sali obrad. Na sali obrad znajdują 

się również pozostali uczestnicy, niebędący radnymi, których listę każdorazowo ustala 

przewodniczący w porozumieniu z Burmistrzem Ciechocinka, w liczbie umożliwiającej 

przestrzeganie przepisów prawa dotyczących zabezpieczeń i zachowania odległości pomiędzy 

osobami, w szczególności Burmistrz Ciechocinka, Skarbnik, radca prawny, pracownicy 

Urzędu Miejskiego, zapewniający organizacyjną obsługę sesji. Przewodniczący może 

zarządzić udział pozostałych uczestników obrad w trybie zdalnym. 

4. Dla zapewnienia udziału w dyskusji w poszczególnych punktach porządku obrad, radni 

korzystają z modułu elektronicznego zgłaszania chęci udziału w dyskusji w systemie 

informatycznym eSesja. Przewodniczący udziela głosu w kolejności zgłoszeń. Radni 

zabierają głos dzwoniąc pod ustalony przez przewodniczącego numer telefonu . 
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5. Radni samodzielnie podejmują decyzję o trybie udziału w sesji informując o tym 

przewodniczącego.  

6. Radni uczestniczący w sesji w trybie zdalnym zobowiązani są do obserwowania 

transmisji z sesji w czasie rzeczywistym. Sesja jest transmitowana pod adresem: 

http://api.esesja.pl/posiedzenie8/82507  

7. Przewodniczący po otwarciu sesji i przed każdorazowym głosowaniem uruchomia 

opcję „sprawdzenie quorum”. 

8. W głosowaniu wszyscy radni, uczestniczący w sesji w trybie fizycznej obecności na sali 

obrad i w trybie zdalnym, głosują poprzez naciśnięcie przycisku urządzenia technicznego 

umożliwiającego sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań w systemie 

informatycznym „eSesja” lub w trybie głosowania imiennego, na zasadach określonych  

w § 57 ust. 2  Statutu.  

9. W przypadku wystąpienia konieczności przeprowadzenia głosowania imiennego,  

o którym mowa w §57 ust. 2 statutu, wszyscy radni, uczestniczący w sesji w trybie fizycznej 

obecności na sali obrad i w trybie zdalnym, wyczytywani przez przewodniczącego 

w porządku alfabetycznym, oddają swój głos „za”, „przeciw” lub „wstrzymujący się”, 

podając go ustnie, za pośrednictwem telefonu, pod ustalonym przez przewodniczącego 

numerem, do protokołu głosowania, sporządzanego przez pracownika Urzędu Miejskiego w 

Ciechocinku. 

10. W protokole z sesji odnotowuje się, którzy radni biorą udział w sesji w trybie 

fizycznej obecności na sali obrad i w trybie zdalnym. Lista obecności radnych biorących 

udział w sesji jest generowana przez system eSesja 

11. Radni, uczestniczący w posiedzeniu w trybie zdalnym zobowiązani są do osobistego 

działania w systemie informatycznym eSesja.” 

  

 

Ad.3. Wybór sekretarza i protokolanta obrad. 

- p. Przewodniczący - Proponuję, aby sekretarzem był uczestniczący na sali obrad Pan Radny 

Kazimierz Lipiński, natomiast protokolantem Pani Katarzyna Turkiewicz. Jeśli nie usłyszę 

sprzeciwu, uznam, że Wysoka Rada przyjmuje moje propozycje. Nie zgłoszono sprzeciwu. 

 

 

Ad. 4. Przedstawienie porządku obrad. 

- p. Przewodniczący – Przedstawiam porządek obrad. 4. Przedstawienie porządku obrad.  

5. Rozpatrzenie projektu i podjęcie uchwał w następujących sprawach: 1/ zmiana uchwały  

w sprawie uchwalenia budżetu miasta Ciechocinka na 2020 rok; 2/ zwolnienia od podatku od 

nieruchomości od gruntów, budynków i budowli lub ich części oraz przedłużenia terminów 

płatności rat podatku od nieruchomości od gruntów, budynków i budowli lub ich części dla 

grup przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa pogorszeniu w związku  

z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych z powodu COVID-19;  

3/ zmiana uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg 

w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga będzie stanowić pomoc 

publiczną oraz wskazania organu uprawnionego do udzielania tych ulg; 4/ uchylenie uchwały 

w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać projekt budżetu obywatelskiego;  

6. Zakończenie obrad XIX sesji Rady Miejskiej Ciechocinka VIII kadencji (2018-2023). 

 

 

 

http://api.esesja.pl/posiedzenie8/82507
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Ad. 5.1. Zmiana uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Ciechocinka na 2020 

rok. 

- p. Przewodniczący - Pan Burmistrz chciałby zabrać głos. 

- p. Burmistrz - Na posiedzeniu połączonych komisji przedstawiłem Państwu w dość 

uszczegółowionej formie najważniejsze zapisy proponowanych zmian budżetowych. 

Chciałbym tylko, ponieważ nasza sesja jest transmitowana i być może wśród osób 

oglądających są takie, które byłyby zainteresowane informacjami, które skoncentruję w trzech 

punktach. Komisje Rady wyraziły zgodę na zabezpieczenie środków finansowych na 

dołożenie kwoty 100.000,00 zł, niezbędnych do zrealizowania zadania „Budowa nawierzchni 

wraz z odwodnieniem i budową oświetlenia przy ul. Sowińskiego – etap II”. Dla osób, które 

złożyły wnioski i ubiegają się o dofinansowanie zakupu kotłów przy wymianie pieców  

z paliwa stałego na piece na paliwo ekologiczne, informuję Państwa, że 100% wniosków 

uzyskuje, dzięki przychylności Państwa radnych, dofinansowanie. Teraz tylko kwestia tego, 

aby mieszkańcy Ciechocinka dokonali tej wymiany. Również w tej chwili mamy 

przygotowaną dość szczegółową informację, dotyczącą rządowego programu „Stop smog”. 

Będziemy Państwa informować o ewentualnych zasadach i możliwościach uczestniczenia  

w tym programie. Drugi i trzeci z projektu, dotyczą działań proekologicznych, jakże ważnych 

dla funkcjonowania Ciechocinka, jako miasta uzdrowiska. 

- p. Przewodniczący - Bardzo proszę o wystąpienie przedstawicieli komisji. 

- r. D. Barczak - Komisja Rewizyjna jest za przyjęcie projektu uchwały. 

- r. J. Kędzierska - Komisja Uzdrowiskowa oraz Zdrowia i Opieki Społecznej pozytywnie 

zaopiniowała uchwałę. 

- r. K. Lipiński - Komisja Finansowo-Budżetowa, Planowania i Współpracy Gospodarczej  

pozytywnie zaopiniowała uchwałę. 

- r. S. Sobieraj - Komisja Komunalna i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

- r. D. Szadłowski - Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Miasta  

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

- p. Przewodniczący – Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby w tym punkcie 

głos zabrać? Nikt nie zgłosił się do dyskusji. Podejmujemy głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały w sprawie uchwalenia budżetu miasta Ciechocinka na 2020 rok.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Dariusz Barczak, Jarosław Jucewicz, Jolanta Kędzierska, Kazimierz Lipiński, Robert 

Marzec, Paweł Rosiński, Agnieszka Rybczyńska, Daniel Skibiński, Wojciech Skotnicki, 

Sebastian Sobieraj, Jerzy Sobierajski, Dariusz Szadłowski, Wojciech Zieliński 

NIEOBECNI (1) Tomasz Dziarski 

 

- r. K. Lipiński – Za głosowało 13 radnych, 0 się wstrzymało i 0 przeciw. 

- p. Przewodniczący – Dziękuję bardzo. Tym samym podjęliśmy uchwałę Nr XIX/136/20.  

 

 

Ad.5.2. Zwolnienia od podatku od nieruchomości od gruntów, budynków i budowli lub 

ich części oraz przedłużenia terminów płatności rat podatku od nieruchomości od 

gruntów, budynków i budowli lub ich części dla grup przedsiębiorców, których płynność 
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finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji 

ekonomicznych z powodu COVID-19. 

- p. Przewodniczący – Czy Pan Burmistrz chciałby zabrać głos? 

- p. Burmistrz - Przedłożony przeze mnie projekt uchwały jest to dokument, na który czekają 

podmioty gospodarcze, funkcjonujące na terenie Ciechocinka, które ze względu na 

nadzwyczajną sytuację zaprzestały praktycznie swojej działalności i od 21 marca już nie 

funkcjonują, a ponoszą określone koszty stałe. Wobec powyższego przygotowaliśmy, 

wspólnie z moimi współpracownikami, dwa projekty uchwał. Ten projekt, pozwoli na 

zwolnienie z podatku od nieruchomości za miesiąc kwiecień w 50%, za miesiąc maj w 100% 

podatników będących osobami prawnymi, prowadzącymi działalność gospodarczą oraz 

jednostkami organizacyjnymi niebędącymi osobami prawnymi oraz w 100% za maj  

w przypadku podatników, będących osobami fizycznymi, prowadzącymi działalność 

gospodarczą. I to jest jeden element tego projektu uchwały. Drugi dotyczy przedłużenia 

terminu płatności podatku d nieruchomości dla przedsiębiorców, których płynność finansowa 

uległa pogorszeniu, przy czym tutaj ten termin przedłużenia płatności określony został na 

koniec września. Przewidywany plan finansowy dla budżetu miasta z tytułu zwolnienia  

z podatku od nieruchomości, od gruntu, budynków i budowli lub ich części, związanych  

z prowadzeniem działalności gospodarczej, oszacowany został na kwotę 600.000,00 zł. 

Natomiast z tytułu przedłużenia terminu płatności rat podatku od nieruchomości, płatnych  

w maju i w czerwcu, to szacunkowo kwota 430.000,00 zł. Tak, jak powiedziałem, płatna do 

30 września br. Dzisiaj nie potrafimy przewidzieć, czy te środki finansowe, które z tytułu 

przedłużenia terminu płatności rat wpłyną do budżetu miasta, bo może się okazać, że sytuacja 

niektórych podmiotów będzie na tyle zła, że nie będą w stanie tego zobowiązania uregulować. 

Ale ponieważ ten temat pewnie nie tylko w Ciechocinku, we wszystkich polskich 

uzdrowiskach, budzi ogromne duże zainteresowanie i wielkie oczekiwania, to mogę Państwu 

powiedzieć, że Ciechocinek, póki co, jest drugim uzdrowiskiem w Polsce, gdzie samorząd 

wprowadza uchwałę, stanowiącą pomoc dla podmiotów gospodarczych, o których mowa  

w tym projekcie uchwały. Taką uchwałę podjęła już Rada Miasta uzdrowiska Busko Zdrój. 

Natomiast mogę Państwu powiedzieć, że zadałem sobie trochę trudu, sprawdziłem  

w pierwszej kolejności wszystkie, a jest ich niewiele w kujawsko-pomorskim, bo trzy 

uzdrowiska, i ani Inowrocław, ani Brześć Kujawski, na terenie którego leży uzdrowisko 

Wieniec, nie przewidują zwolnień z tytułu podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców. 

Rozmawiałem również z Prezydentem Jeleniej Góry, czyli Uzdrowisko Cieplice, Kudowy 

Zdrój, Muszyny, Polanicy, Rabki Zdrój, Szczawnicy, Uści Gorlickich, tam również wszędzie 

nie są przewidywane zwolnienia z tytułu podatku od nieruchomości dla przedsiębiorców, 

jedynie trwają przymiarki do tego, aby wprowadzić mechanizm przedłużenia terminu 

płatności. Więc myślę, że jest to dobry sygnał dla ciechocińskich przedsiębiorców, że jednak 

Państwo radni w dość określonym zakresie, ale jednak, staracie się im pomóc. Pewnie 

oczekiwania byłyby znacznie większe, to chciałbym przekazać taką informację, która być 

może da Państwu szerszy ogląd na to, jakie są reperkusje obowiązywania stanu epidemii  

i zastoju w naszym mieście. Przewidujemy utratę dochodów budżetowych z tytułu podatku od 

nieruchomości w kwocie 600.000,00 zł. Za chwilę będziecie Państwo procedować drugi 

projekt uchwały, który będzie dotyczył zwolnień dla osób prowadzących działalność 

gospodarczą, w oparciu o lokale użytkowe, stanowiące własność gminy. Wysokość tych 

zwolnień, a jesteśmy zasypywani wnioskami o zwolnienia, to kwota 225.000,00 zł. Utracone, 

póki co przyjęliśmy bardzo optymistycznie, wpływy z tytułu opłaty uzdrowiskowej za  

3 miesiące, to kwota 1.125.000,00 zł. Chciałbym tylko przypomnieć, co prawda w układzie 

odsuniętym w czasie, ale tę samą kwotę utracimy z dotacji uzdrowiskowej, albowiem dotacja 

przyznawana jest w tej samej wysokości, w jakiej udaje nam się zebrać na terenie uzdrowiska 

opłatę uzdrowiskową. Czyli robi się kwota 2.250.000,00 zł. Ubytek dochodów w udziałach za 
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pierwszy kwartał, licząc rok do roku, rok 2019 do 2020, w tej chwili jest to kwota 190.000,00 

zł, przy czym w samym miesiącu marcu ten ubytek wyniósł 119.498,00 zł i to jest w stosunku 

do marca ubiegłego roku spadek o 22%. Gdyby taka tendencja miała się utrzymać, to ubytek 

dochodów w podatku PIT wyniesie dla miasta Ciechocinka 2.400.000,00 zł. Na planowaną 

kwotę udziału 10.909.384,00 zł, a to już jest plan niższy niż w roku 2019, ubytek wynosi 

664.298,00 zł. Oczywiście to jest, przede wszystkim, konsekwencja obniżenia wysokości 

podatku PIT oraz zwolnienia z podatku dochodowego osób do 26-go roku życia. Niestety, 

popularne, żeby nie powiedzieć populistyczne, decyzje czynników rządowych doprowadziły 

do tego, że samorządy w całej Polsce tracą ogromne pieniądze. U nas jest to zagrożenie utraty 

kwoty 2.400.000,00 zł. Reasumując, gdybyśmy policzyli wszystkie te wymienione przez mnie 

pozycje, to ubytek dochodów budżetowych, przy wariancie pesymistycznym, tej tendencji  

22-procentowej obniżki w stosunku do marca ubiegłego roku, to utrata dochodów dla naszego 

miasta wyniosłaby 5.815.000,00 zł. Ale to nie wszystko, bo na chwilę obecną nie jest 

możliwe określenie wysokości utraconych dochodów od osób prawnych w podatku CIT.  

A można się spodziewać, ze względu na panującą sytuację gospodarczą, bardzo znaczących 

ubytków także i w tym podatku. I to, o czym wspomniałem, odroczenie, które będzie niosło 

za sobą takie konsekwencje późniejszego obowiązku zapłacenia kwoty 430.000,00 zł do 

końca września, bez gwarancji, że te pieniądze od wszystkich podmiotów gospodarczych do 

budżetu miasta wpłyną. Nie przypadkowo przedstawiłem Państwu kilka danych, albowiem 

bardzo często panuje takie przeświadczenie, że budżet miasta dźwignie wszystko. Nic 

bardziej błędnego. My ponosimy również gigantyczne obciążenia i straty z tytułu zaistniałej 

sytuacji. To tyle niezbyt optymistycznych informacji dotyczących ubytków finansów budżetu 

miasta Ciechocinka. 

- p. Przewodniczący - Bardzo proszę o wystąpienie przedstawicieli komisji. 

- r. D. Barczak - Komisja Rewizyjna jest za przyjęciem powyższej uchwały. 

- r. J. Kędzierska - Komisja Uzdrowiskowa, Zdrowia i Opieki Społecznej pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

- r. K. Lipiński - Komisja Finansowo-Budżetowa, Planowania i Współpracy Gospodarczej 

jest za przyjęciem powyższej uchwały. 

- r. S. Sobieraj - Komisja Komunalna i Porządku Publicznego pozytywnie opiniuje projekt 

uchwały. 

- r. D. Szadłowski - Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Miasta 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

- p. Przewodniczący - Dziękuję. Czy ktoś z Państwa chciałby w tym punkcie głos zabrać? 

Przypominał, że głosujemy drugą wersję uchwały. 

- p. Skarbnik - Chciałam tylko powiedzieć Państwu, że na tym etapie przeprowadzamy dużo 

analiz, natomiast nie podejmujemy się korekty budżetu. Myślę, że na taką dużą analizę  

i ewentualną korektę budżetu przyjdzie czas, pewnie pod koniec czerwca. Wtedy okaże się, 

jakie rzeczywiście przeznaczyliśmy środki, aby w jakiś sposób ratować naszych 

przedsiębiorców, wtedy będzie można taką analizę Państwu przedstawić. Natomiast cały czas 

monitorujemy budżet, wprowadziliśmy szereg oszczędności, zarówno w urzędzie, jak  

i w poszczególnych jednostkach organizacyjnych. Każdy dyrektor placówki ma nakazane, 

aby nie wykorzystywać środków finansowych bez konieczności, tylko na cele, które są 

niezbędne. Na razie, ponieważ wszystkie jednostki powprowadzały już regulacje płacowe od 

1 stycznia, my nie zdążyliśmy wprowadzić tych regulacji, ale w momencie, kiedy nastąpiła ta 

sytuacja epidemii, wstrzymaliśmy te regulacje dla pracowników urzędu. Na razie nie 

podjęliśmy decyzji o tym, żeby podwyższyć płace. Będziemy analizować i rozważać, jak ten 

budżet będzie się kształtował. Podjęliśmy działania, jak już Burmistrz chyba wspominał, że 

ograniczyliśmy oświetlenia w mieście, żeby lampy paliły się, co druga, ograniczyliśmy 

omiatanie ulic, wywóz nieczystości, ponieważ w mieście jest dużo mniej osób. 
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Ograniczyliśmy w urzędzie wydatki właściwie do minimum. Staramy się, aby pokryć te 

ewentualne ubytki budżetu oszczędnością, żeby nie rezygnować z zaplanowanych zadań, 

które Rada przewidziała do realizacji. Chcielibyśmy realizować te zadania, ponieważ one  

w przyszłości mają nam przynieść określone dochody. W związku z powyższym, źle by było, 

żebyśmy odstępowali od realizacji tych zdań. Niemniej mamy zasoby finansowe, jeśli 

Państwo czytaliście już, albo będziecie czytać sprawozdanie z wykonania budżetu, mamy 

kwotę wolnych środków. Mamy kwotę, którą otrzymaliśmy z Banku Gospodarstwa 

Krajowego na budowę budynku komunalnego. Mieliśmy ją otrzymać w ubiegłym roku, 

pokryliśmy wydatki z własnych środków, a otrzymaliśmy ją w tym roku, w związku  

z powyższym jest to taka rezerwa, którą możemy ewentualnie przyznać na te niedobory. 

Podobnie było, jeśli chodzi o dotacje na oświetlenie osiedla Związkowców, ul. Widok  

i Rewersowa. Tam też ponieśliśmy wydatki z naszych środków, a w tym roku, w pierwszej 

dekadzie stycznia otrzymaliśmy zwrot dotacji. Tak, że szukamy tych źródeł, aby w jak 

najmniej inwazyjny sposób pokryć te niedobory, żeby nie niszczyć, nie korygować tak bardzo 

budżetu uchwalonego w grudniu. Chcemy go zrealizować. Zobaczymy, jak nam się to uda. 

Na bieżąco śledzimy, w jaki sposób dochody są realizowane. I najważniejsze, że podjęliśmy 

te szczególne działania w zakresie oszczędności. Myślę, że to wszystko przyniesie dobre 

rezultaty, że jesteśmy w stanie przekazać, czy podjąć to wyzwanie, żeby pomóc 

przedsiębiorcom w Ciechocinku na tyle, na ile możemy na ten moment i stąd te właśnie 

projekty uchwał. 

- p. Przewodniczący – Dziękujemy Pani Skarbnik. Przystępujemy do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 
zwolnienia od podatku od nieruchomości od gruntów, budynków i budowli lub ich części oraz 

przedłużenia terminów płatności rat podatku od nieruchomości od gruntów, budynków i 

budowli lub ich części dla grup przedsiębiorców, których płynność finansowa uległa 

pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji ekonomicznych  

z powodu COVID-19.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Dariusz Barczak, Jarosław Jucewicz, Jolanta Kędzierska, Kazimierz Lipiński, Robert 

Marzec, Paweł Rosiński, Agnieszka Rybczyńska, Daniel Skibiński, Wojciech Skotnicki, 

Sebastian Sobieraj, Jerzy Sobierajski, Dariusz Szadłowski, Wojciech Zieliński 

NIEOBECNI (1) Tomasz Dziarski 

 

- r. K. Lipiński – Za głosowało 13 radnych, 0 się wstrzymało i 0 przeciw. 

- p. Przewodniczący – Dziękuję bardzo. Tym samym podjęliśmy uchwałę Nr XIX/137/20.  

 

 

Ad. 5.3. Odstąpienie od dochodzenia należności o charakterze cywilnoprawnym oraz 

wprowadzenia zmian do uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu  

i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach,  

w których ulga będzie stanowić pomoc publiczną oraz wskazania organu uprawnionego 

do udzielania tych ulg. 

- p. Przewodniczący – Pan Burmistrz chciał powiadomić o autopoprawkach, które 

wprowadzone są do projektu uchwały. 
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- p. Burmistrz – W § 1, tam, gdzie kończył się ust. 1 słowami „…od dochodzenia należności”, 

była kropka. Proszę postawić przecinek i dopisać: „przy czym przepis ten obejmuje jedynie 

należności, które stają się wymagalne za miesiąc kwiecień i maj.” W ust. 2 po słowie 

„paragrafie” mamy błąd pisarski. Wyraz „stanowią” proszę skreślić. A skoro już jestem przy 

głosie. Drugi z projektów, który tak naprawdę ma charakter pomocy, tym razem dla 

podmiotów, z którymi jesteśmy związani umowami cywilnoprawnymi, dotyczy podmiotów, 

które swoją działalność prowadzą na bazie lokali użytkowych, stanowiących własność gminy. 

Sytuacja w obiektach sanatoryjnych, hotelowych spowodowała, że nie było podstaw do 

dalszego funkcjonowania tych podmiotów. Wobec powyższego wszystkie podmioty, które 

zawiesiły swoją działalność, zaprzestały prowadzenia swojej działalności, będą mogły liczyć 

na pomoc ze strony miasta. Ona będzie dotyczyła czynszów dzierżawnych za okres miesiąca 

kwietnia, maja i czerwca. Mam nadzieję, że do tego czasu sytuacja epidemiologiczna wyjaśni 

się i one będą mogły wznowić działalność. To jest ta grupa przedsiębiorców, w stosunku do 

których przewidujemy wsparcie finansowe, polegające na odstąpieniu od dochodzenia 

należności o charakterze cywilnoprawnym na kwotę 225.000,00 zł. Mam nadzieję, że ten 

projekt uchwały uzyska pełną akceptację i o jej podjęcie bardzo proszę. 

- p. Przewodniczący – Dziękuję Panu Burmistrzowi. Proszę o wystąpienie przedstawicieli 

komisji. 

- r. D. Barczak - Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje przyjęcie powyższej uchwały. 

- r. J. Kędzierska - Komisja Uzdrowiskowa, Zdrowia oraz Opieki Społecznej pozytywnie 

zaopiniowała uchwałę. 

 -r. K. Lipiński - Komisja Finansowo-Budżetowa, Planowania i Współpracy Gospodarczej 

jest za przyjęciem powyższej uchwały. 

- r. S. Sobieraj - Komisja Komunalna i Porządku Publicznego pozytywnie opiniuje powyższy 

projekt uchwały. 

- r. D. Szadłowski - Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Miasta 

pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Przewodniczący - Dziękuję. Czy ktoś z Państwa radnych głos zabrać? Nie widzę. Zatem 

podejmujemy głosowanie nad wyżej wymienioną uchwałą. 

Głosowano w sprawie: 
odstąpienia od dochodzenia należności o charakterze cywilnoprawnym oraz wprowadzenia 

zmian do uchwały w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg 

w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga będzie stanowić pomoc 

publiczną oraz wskazania organu uprawnionego do udzielania tych ulg z autopoprawką 

Burmistrza.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) Dariusz Barczak, Jarosław Jucewicz, Jolanta Kędzierska, Kazimierz Lipiński, Robert 

Marzec, Paweł Rosiński, Agnieszka Rybczyńska, Daniel Skibiński, Wojciech Skotnicki, 

Sebastian Sobieraj, Jerzy Sobierajski, Dariusz Szadłowski, Wojciech Zieliński 

NIEOBECNI (1) Tomasz Dziarski 

- r. K. Lipiński – Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 0 przeciw, 0 wstrzymujących 

się. 

- p. Przewodniczący – Dziękuję bardzo. Tym samym podjęliśmy uchwałę Nr XIX/138/20. 
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- p. Burmistrz – Chciałbym bardzo podziękować za dyskusję na posiedzeniu połączonych 

komisji. W tych utrudnionych warunkach wymiana stanowisk jest mocno skomplikowana  

i utrudniona, natomiast ciechocińscy przedsiębiorcy czekają na tego typu pomoc i myślę, że to 

bardzo ładny gest, ale i także nasz obowiązek, żeby z tego typu inicjatywami wychodzić  

i wspierać naszych przedsiębiorców. Bardzo Państwu dziękuję. 

 

 

Ad. 5.4. Uchylenie uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać 

projekt budżetu obywatelskiego. 

- p. Przewodniczący – Proszę o wystąpienie przedstawicieli komisji. 

- r. D. Barczak - Komisja Rewizyjna pozytywnie opiniuje przyjęcie projektu uchwały. 

- r. J. Kędzierska - Komisja Uzdrowiskowa, Zdrowia oraz Opieki Społecznej pozytywnie 

zaopiniowała uchwałę. 

- r. K. Lipiński - Komisja Finansowo-Budżetowa, Planowania i Współpracy Gospodarczej 

jest za przyjęciem powyższej uchwały. 

- r. S. Sobieraj - Komisja Komunalna i Porządku Publicznego pozytywnie opiniuje powyższy 

projekt uchwały. 

- r. D. Szadłowski - Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Miasta 

pozytywnie opiniuje projekt uchwały. 

- p. Przewodniczący - Dziękuję. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby w tym punkcie głos 

zabrać?  

- r. J. Jucewicz – Ja się wstrzymam od głosu z racji tego, że faktycznie może najprostszym 

rozwiązaniem jest uchylić tą uchwałę, natomiast według mojej oceny powinniśmy przesunąć 

te terminy już dziś, a nie podejmować uchwały uchylającej. Natomiast rozumię postawę  

z racji tego, że faktycznie przeprowadzenie tych pierwszych punktów jest niebezpieczne i się 

z tym zgadzam. Natomiast ja bym poszedł nie w kierunku uchylania, a przesunięcia 

terminów. Dlatego się wstrzymam. 

- p. Przewodnicząc – Czy ktoś z Państwa radnych chciałby jeszcze w tym punkcie głos 

zabrać? Nie widzę. Podejmujemy głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 
uchylenia uchwały w sprawie określenia wymagań, jakie powinien spełniać projekt budżetu 

obywatelskiego.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) Dariusz Barczak, Jolanta Kędzierska, Kazimierz Lipiński, Robert Marzec, Paweł 

Rosiński, Agnieszka Rybczyńska, Daniel Skibiński, Wojciech Skotnicki, Sebastian Sobieraj, 

Jerzy Sobierajski, Dariusz Szadłowski, Wojciech Zieliński 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Jarosław Jucewicz 

NIEOBECNI (1) Tomasz Dziarski 

 

- r. K. Lipiński - Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych, 1 wstrzymujący. 

- p. Przewodniczący – Dziękuję bardzo. Tym samym przyjęliśmy uchwałę Nr XIX/139/20.  
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Ad. 6. Zakończenie obrad XIX sesji Rady Miejskiej Ciechocinka VIII kadencji (2018-

2023). 

- p. Przewodniczący - Dobiegliśmy końca porządku dzisiejszych obrad. Bardzo dziękuję za 

sprawne zorganizowanie się. Pierwszy raz mieliśmy taką sesję. Myślę, że to zasługa 

wszystkich nas, że sprawnie wszyscy podeszliśmy do tego typu uczestniczenia w sesji  

w trybie zdalnym. 

- p. Burmistrz – Chciałbym powiedzieć, że na podkreślenie zasługuje jednak bardzo sprawne 

działanie naszych Panów informatyków, którym bardzo dziękuję. Choć może nie zabrzmi to 

specjalnie taktownie z mojej strony, ale kiedy wczoraj mieliśmy próbę tego, co nas czeka, to 

nie wyglądało to zbyt optymistycznie. Wszystkim Państwu radnym bardzo dziękuję za 

samodyscyplinę, bo bez takowej nie udałoby się tej sesji przeprowadzić w sposób tak 

sprawny i tak doby, jak to się dzisiaj stało. Wszystkim bardzo dziękuję. 

- p. Przewodniczący – Ja również dziękuję bardzo Panom informatykom, dziękuję wszystkim 

Państwu za aktywny udział w sesji. Zamykam obrady XIX sesji Rady Miejskiej Ciechocinka. 

 

Na zakończenie odsłuchano hymn RP. 

 

Czas trwania sesji: od godz. 15.05 do godz. 15.45. 

 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

         Protokołowała                          Sekretarz obrad                      Przewodniczący 

                                                                                                          Rady Miejskiej 

  Katarzyna Turkiewicz                  Kazimierz Lipiński 

                                                                                                         Jerzy Sobierajski 

 

 

 


